
PROTOKÓŁ Nr  XLIV/10
 z sesji  Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu

27 sierpnia  2010 roku o godz. 10.00 
w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

=================================================================== 

W sesji uczestniczyli:

• Radni Rady Miejskiej w Bojanowie (nieobecny radny Piotr Nadzieja),
• Burmistrz, Zastępca Burmistrza, Skarbnik, Radca Prawny, 
• Radni powiatowi (nieobecni: Ireneusz Młynek )
• Sołtysi  wsi  (nieobecni  –  Tymniuk  Leszek  –  Giżyn  oraz  Maciej  Baryga  – 

Zaborowice),
• Przewodniczący Zarządu Osiedla    Nr 2 w Bojanowie,(nieobecny Przewodniczący 

Zarządu Osiedla Nr 1 w Bojanowie pan Henryk Piotrowski),
• Pracownicy Urzędu Miejskiego w Bojanowie,
• Kierownicy jednostek organizacyjnych i zakładów budżetowych gminy,
• Przedstawicielka  lokalnej prasy,

oraz 
• zaproszony  pan  Maciej  Kozik  Dyrektor  Wielkopolskiego  Ośrodka  Kształcenia  i 

Studiów Samorządowych w Poznaniu.

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokółu.

Otwarcia  sesji  dokonał   przewodniczący Rady Miejskiej  pan  Stanisław Tomiczak. 
Zapytał czy do przedstawionego porządku obrad są uwagi lub propozycje zmian. 
Burmistrz i radni uwag do przedstawionego porządku obrad nie mieli,  jednakże na prośbę 
dyrektora  Kozika  przestawiono  w  porządku  obrad  punkt   „Informacja  o  działalności 
Wielkopolskiego Ośrodka Kształcenia i Studiów Samorządowych w Poznaniu w okresie XX 
lecia  samorządu  terytorialnego  –  wystąpienie  dyrektora  Macieja  Kozika”,  który  zostanie 
zrealizowany po punkcie 4.

W związku z powyższym porządek XLIV sesji Rady Miejskiej w Bojanowie przedstawia się 
następująco:

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad XLIV sesji Rady Miejskiej.
3. Przyjęcie protokołu Nr XLIII/10 z sesji odbytej w dniu 29 czerwca 2010 roku.
4. Informacja  o  działalności  Wielkopolskiego  Ośrodka  Kształcenia  i  Studiów 

Samorządowych  w  Poznaniu  w  okresie  XX  lecia  samorządu  terytorialnego  – 
wystąpienie dyrektora Macieja Kozika.

5. Zapytania radnych.
6. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  działaniach  podejmowanych  w 

okresie międzysesyjnym.
7. Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o wydanych 

zarządzeniach.
8. Przedstawienie  informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy  oraz  przebiegu 

wykonania budżetu gminy oraz przebiegu wykonania planów finansowych gminnych 
instytucji kultury za I półrocze 2010 roku.
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9. Podjęcie uchwał w sprawie:
1/  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  formie  przetargowej  nieruchomości 
niezabudowanej położonej w Zaborowicach,
2/ nieodpłatnego przejęcia od Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w 
Warszawie  na  rzecz  Gminy  nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w 
Gierłachowie,
3/ wniesienia przez Gminę Bojanowo wkładów do Miejskiego Zakładu Oczyszczania 
Spółka z o.o. z siedzibą w Lesznie,
4/ zmian budżetu gminy na 2010 rok,

10. Odpowiedzi na zapytania radnych.
11. Wolne głosy i wnioski.
12. Zakończenie.

Do pkt. 3  Przyjęcie protokołu Nr XLIII/10 z sesji odbytej w dniu 29 czerwca 2010 roku.

W związku z tym, iż do protokołu nr XLIII/10 z sesji odbytej w dniu 29 czerwca 2010 
roku  nie  zostały  wniesione  żadne  uwagi,  jednogłośnie  zadecydowano  aby  powyższego 
protokołu nie odczytywać. Protokół Nr XLIII/10 z sesji odbytej w dniu 29 czerwca 2010 roku 
przyjęto bez odczytywania.

Do pkt. 4           Informacja o działalności Wielkopolskiego Ośrodka Kształcenia i Studiów   
Samorządowych w Poznaniu w okresie XX lecia samorządu terytorialnego – wystąpienie 
dyrektora Macieja Kozika.

Przewodniczący Rady celem wstępu poinformował uczestników sesji o  tym, iż rok 
2010 jest rokiem jubileuszowym – obchodzimy XX – lecie samorządu terytorialnego 
w Polsce, na sesję zaprosiliśmy  Dyrektora Wielkopolskiego Ośrodka Kształcenia i Studiów 
Samorządowych w Poznaniu pana Macieja Kozika. Pan Kozik przedstawił krótką historię 
oraz specyfikę działalności prowadzonego przez siebie Ośrodka. 

Stowarzyszenie „WOKiSS” powstało w czerwcu 1990 roku. Zrzesza aktualnie 275 
gmin i powiatów i jest największym i najstarszym regionalnym stowarzyszeniem 
samorządowym w Polsce. Na powyższą liczbę w 22 gminach  stanowiska włodarza miasta 
piastują burmistrzowie niezmiennie od 1990 roku - tak jak w Bojanowie.

Intencją twórców było stworzenie regionalnego, roboczego i apolitycznego 
stowarzyszenia pomagającego zarówno pracownikom urzędów gmin, jak i radnym. 
Celem Stowarzyszenia jest wspieranie idei samorządu terytorialnego, podejmowane są 
działania nakierowujące na modernizację struktur jednostek samorządowych . Stowarzyszenie 
umożliwia ciągłe podnoszenie kwalifikacji pracowników zatrudnionych w administracji 
samorządowej. WOKiSS  prowadzi działalność informacyjno – doradczą, a także opracowuje 
i wdraża nowoczesne programy wspomagające procesy zarządzania.

Dyrektor Kozik przedstawił zebranym usługi jakie WOKiSS oferuje swoim członkom:
- edukację samorządową,
- doradztwo prawne,
- instalacje programów informatycznych, doradztwo i serwis techniczny,
- współpracę z zagranicą – staże i praktyki zagraniczne, pozyskiwanie partnerów 

zagranicznych dla samorządów,

Powyższe usługi świadczone są wyłącznie dla członków Stowarzyszenia, w zdecydowanej 
części w ramach składek członkowskich , bez obowiązku ponoszenia dodatkowych opłat.
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Fundusze Stowarzyszenia WOKiSS pochodzą ze składek członkowskich (zróżnicowanych 
w zależności od liczby mieszkańców gminy, powiatu lub województwa).
Składka gminy Bojanowo wynosi 530,00,- zł na miesiąc.
Dyrektorowi Kozikowi pytanie zadał radny Jan Kubis –ile kosztowały obchody święta 
samorządu w Wielkopolsce ?
Dyrektor Kozik odpowiedział, iż WOKiSS nie był organizatorem, w związku z powyższym 
nie jest zorientowany w kosztach.
Kończąc swój pobyt w Bojanowie Dyrektor Kozik złożył na ręce Burmistrza Zutera list 
gratulacyjny oraz okolicznościową statuetkę symbolizująca lata współpracy WOKiSS-u 
z gminą Bojanowo. Kryterium przyznania tego wyróżnienia był warunek, iż laureat 
niezmiennie od 1990 roku piastował funkcję włodarza czyli przez wszystkie pięć kadencji.
Dziękując wszystkim za zaproszenie dyrektor Maciej Kozik opuścił XLIV sesję Rady 
Miejskiej w Bojanowie.

Do pkt. 5 Zapytania radnych.

Radny Jan Kubis – cyt. „na sesji w dniu 18 maja br. poruszyłem  temat wykupu garaży 
przy blokach w Gołaszynie. Kiedy ta sprawa znajdzie swój finał ? Czy do tego jest potrzebna 
opinia Rady Miejskiej. Proszę o wyjaśnienie”.

Radny Jan Mardas – kiedy będzie zamontowane oświetlenie drogi gminnej znajdującej 
się „za blokami „ w miejscowości Golina Wielka”. Co z tzw. lampami solarnymi , czy opłaca 
się ich montaż ?

Do pkt. 6 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym.

Informację z działań podejmowanych w okresie międzysesyjnym przez 
przewodniczącego Rady przedstawił pan Stanisław Tomiczak.. Pytań nie było. Powyższa 
informacja stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Do pkt.  7  Informacja  Burmistrza  Bojanowa o  pracy  w okresie  międzysesyjnym i  o 
wydanych zarządzeniach.

Od ostatniej sesji Rady Miejskiej zostały podjęte następujące zarządzenia:

- Zarządzenie Nr 277/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 30 czerwca 2010 roku w sprawie 
zmian budżetu na 2010 rok,

- Zarządzenia Nr 278/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 30 czerwca 2010 roku w sprawie 
planu  finansowego  zadań  zleconych  z  zakresu  administracji  rządowej  oraz  innych 
zadań zleconych gminie ustawami za 2010rok,

- Zarządzenie Nr 279/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 30 czerwca 2010 roku  w sprawie 
ustalenia  procedur  kontroli  oraz  przeprowadzania  wstępnej  oceny  celowości 
zaciągania  zobowiązań finansowych i dokonywania wydatków,

- Zarządzenie  Nr 280/10 Burmistrza  Bojanowa z dnia 1 lipca  2010 roku w sprawie 
zmiany Zarządzenia Nr 244/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 8 lutego 2010 roku w 
sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali użytkowych na okres poniżej 3 lat na 
terenie gminy Bojanowo,

- Zarządzenie  Nr  281/10  Burmistrza  Bojanowa z  dnia  1lipca  2010  roku  w sprawie 
zmiany Zarządzenia Nr 245/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 8 lutego 2010 roku w 
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sprawie ustalenia opłat za korzystanie z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności 
publicznej na terenie gminy Bojanowo,

- Zarządzenie Nr 2828/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 1 lipca 2010 roku w sprawie 
zmiany  Zarządzenia  Nr  272/106  z  dnia  20  marca  2006  roku  w  sprawie 
przeprowadzenia  kontroli  podatkowej  u  podatników  oraz  powołania  zespołów 
kontrolnych,

- Zarządzenie Nr 283/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 19 lipca 2010 roku w sprawie 
powołania Komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela kontraktowego ubiegającego się o 
awans na stopień nauczyciela mianowanego,

- Zarządzenie Nr 284/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 19 lipca 2010 roku w sprawie 
powołania Komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela kontraktowego ubiegającego się o 
awans na stopień nauczyciela mianowanego,

- Zarządzenie Nr 285/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 20 lipca 2010 roku w sprawie 
zaciągnięcia zobowiązań z tytułu udzielenia poręczenia wekslowego,

- Zarządzenia Nr 286/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 20 lipca 2010 roku w sprawie 
powołania  Komisji  przetargowej  do  przeprowadzenia  postępowania  o  udzielenie 
zamówienia publicznego, a trybie „Zapytania o cenę” na dostawę obiadów dla dzieci 
w szkołach podstawowych Bojanowo, Golina Wielka, Gościejewice, Gimnazjum  w 
Bojanowie oraz osób starszych,

-  Zarządzenie Nr 287/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 20 lipca 2010 roku w sprawie 
zmian budżetu na 2010 rok,

- Zarządzenie Nr 288/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 26 lipca 2010 roku w sprawie 
powołania członków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 
Bojanowie,

- Zarządzenie Nr 289/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 26 lipca 2010 roku w sprawie 
powierzenia obowiązków Dyrektora Domu Kultury w Bojanowie,

- Zarządzenie Nr 290/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 30 lipca 2010 roku w sprawie 
planu  finansowego  zadań  zleconych  z  zakresu  administracji  rządowej  oraz  innych 
zadań zleconych gminie ustawami na 2010 rok,

- Zarządzenie Nr 291/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 4 sierpnia 2010 roku w sprawie 
zmian budżetu,

- Zarządzenie Nr 292/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 11 sierpnia 2010 roku w sprawie 
powołania Komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela kontraktowego ubiegającego się o 
awans  na stopień nauczyciela mianowanego,

- Zarządzenie Nr 293/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 12 sierpnia 2010 roku w sprawie 
przedstawienie  informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy  oraz  przebiegu 
wykonania planów finansowych gminnych instytucji kultury za I półrocze 2010 roku,

Pytanie do przedstawionych zarządzeń zadał radny pan Jan Mardas –jaka firma wygrała 
przetarg  na  dostawę  obiadów?  Zastępca  Burmistrza  odpowiedział,  iż  ta  co  poprzednio 
obsługiwała nasz teren firma nazywa się „Ekstra Blat „ z Rawicza – natomiast  cena jednego 
obiadu wynosi 4,50 zł.
Więcej pytań do przedstawionych zarządzeń nie było.

Burmistrz zapoznał zebranych ze swoją reprezentacją- jak w załączniku nr 3– 
w  okresie  międzysesyjnym.  Poinformował,  że  złożył  wizytę  w  poznańskim  Oddziale 
Generalnej  Dyrekcji  Dróg Publicznych i  Autostrad w Poznaniu.  Na dniach rozpocznie się 
wycena  nieruchomości  przeznaczonych  pod  rozbiórkę,  w  związku  z  budową  drogi 
ekspresowej S5.

Z  całą  pewnością  zostanie  zorganizowane  spotkanie  informacyjne   w  Urzędzie 
Miejskim w Bojanowie z osobami, których ta sprawa będzie dotyczyć.
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Sołtys  Gołaszyna  zapytał  czy  z  chwilą  rozpoczęcia  prac  przy  obwodnicy  firma 
budująca  drogę  pozwoli  rolnikom sprzątnąć  plony z  pól.  Burmistrz  odpowiedział,  że  nie 
powinno być w tym temacie problemu. Jednak gdy prace będą bardziej zaawansowane niż 
możliwość zbioru ziemiopłodów z pól to z całą pewnością rolnicy otrzymają za powyższe 
straty rekompensatę.

Burmistrz zwrócił się z apelem (prośbą )  o powiadomienie go wtedy gdy 
 w Pakówce pojawią się geodeci wymierzający  nieruchomości.
Burmistrz Zuter zobowiązał spotkać się z panem  Pawłem Kattnerem  z Biura Studiów i 
Rzeczoznawstwa PZTIS Oddziału Leszno, który wyjaśni osobom zainteresowanym kwestie 
związane z wyceną ich nieruchomości.
Jednocześnie prosi się osoby zainteresowane informacjami o wycenie  o zgłoszenie do 
Urzędu Miejskiego w Bojanowie,  do  poniedziałku , wyrażenia woli uczestnictwa 
w powyższym spotkaniu. 

Burmistrz Zuter złożył  również wyrazy podziękowania sołtysowi Gołaszyna, 
który zawsze aktywnie włącza się w prace społeczne na rzecz swojej wioski i gminy. Tym 
razem Jego nieoceniona praca została włożona w organizację dożynek gminnych.

Podziękowania należą się również państwu Jarczewskim z Goliny Wielkiej i państwu 
Cugierom  z  Wydartowa  II,  którzy  godnie  reprezentowali  naszą  gminę  na  dożynkach 
powiatowych w Jutrosinie.

Więcej pytań nie było. Informację przyjęto jednogłośnie – 14 głosami „za” (nieobecny 
radny Piotr Nadzieja).

Do  pkt.  8  Przedstawienie  informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy  oraz 
przebiegu  wykonania  budżetu  gminy  oaz  przebiegu  wykonania  planów  finansowych 
gminnych instytucji kultury za I półrocze 2010 roku.

Szczegółowa informacja  z  realizacji  budżetu  gminy  za  I  półrocze  2010 roku była 
tematem  posiedzenia  wspólnego    komisji   stałych  Rady  w  dniu  19  sierpnia  i  Komisji 
Rewizyjnej w dniu 27 sierpnia br. Wszystkie komisje  pozytywnie zaopiniowały powyższą 
informację, a także były usatysfakcjonowane odpowiedziami jakie udzielił pan Burmistrz i 
pani Skarbnik na pytania jakie padły na posiedzeniach komisji.
Burmistrz  Józef  Zuter  zapytał  czy  jest  konieczność  przedstawienia  całości  materiału 
związanego z wykonaniem budżetu – jeśli nie- to przedstawione zostaną tylko najważniejsze 
działy.
Radni poprosili o przedstawienie najważniejszych działów budżetu. 
Żadnych pytań oraz wniosków o wyjaśnienia związane z wykonaniem budżetu nie było.
Materiał dotyczący wykonania budżetu za I półrocze 2010 roku zaopiniowano pozytywnie, 
jednogłośnie – 14 głosami „za”. Kserokopia Zarządzenia Nr 293/10 Burmistrza Bojanowa 
z dnia 12 sierpnia 2010 roku w sprawie przedstawienia informacji o przebiegu wykonania  
budżetu gminy oraz przebiegu wykonania planów finansowych gminnych instytucji kultury za 
I półrocze 2010 roku  stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Do pkt.9 Podjęcie uchwał w sprawie:
1/ wyrażenia zgody na sprzedaż w formie przetargowej nieruchomości niezabudowanej 
położonej w Zaborowicach,

Projekt powyższej uchwały został przedstawiony na posiedzeniu wspólnym  komisji 
stałych w dniu 19 sierpnia br. Został  zaopiniowany pozytywnie, na sesji podjęto powyższą 

5



uchwałę 14 głosami „za” (nieobecny radny Piotr Nadzieja). Uchwała stanowi załącznik nr 5 
do protokołu. 

Do pkt.9 Podjęcie uchwał w sprawie:
2/  nieodpłatnego  przejęcia  od  Agencji  Nieruchomości  Rolnych  Oddział  Terenowy w 
Warszawie na rzecz Gminy nieruchomości niezabudowanej położonej w Gierłachowie,

Treść powyższego projektu uchwały była tematem posiedzenia komisji stałych w dniu 
19 sierpnia br.  Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Burmistrz.  Pytań nie było. 
Uchwałę zaopiniowano pozytywnie – 14 głosami „za” – stanowi ona  załącznik nr  6` do 
protokołu ( nieobecny radny Piotr Nadzieja).

Do pkt.9 Podjęcie uchwał w sprawie:
3/  wniesienia  przez  Gminę Bojanowo wkładów do Miejskiego  Zakładu Oczyszczania 
Spółka z o.o. z siedzibą w Lesznie,

Uzasadnienie do projektu uchwały,  na posiedzeniu wspólnym komisji stałych Rady 
przedstawiła pani Skarbnik Mirosława Zamelska. Na sesji pytań nie było. Uchwałę podjęto 
jednogłośnie – 14 głosami „za” (nieobecny radny Piotr Nadzieja). Podjęta uchwała stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu. 

Do pkt.9 Podjęcie uchwał w sprawie:
4/ zmian budżetu gminy na 2010 rok,

Pytań do projektu uchwały nie było. Uchwałę w sprawie zmian budżetu gminy podjęto 
jednogłośnie 14 głosami „ za” (nieobecny radny Piotr Nadzieja) i stanowi ona załącznik nr 8 
do protokołu.

Do pkt. 10 Odpowiedzi na zapytania radnych.

Radnemu  Janowi  Kubisowi,  który  zadał  pytanie  dotyczące  sprzedaży  garaży 
należących  do  bloków  w  Gołaszynie,   Burmistrz  odpowiedział,  że  jest  to  temat  bardzo 
skomplikowany. Działki, na których stoją garaże, nie mają uregulowań prawnych. Staramy 
się rozwiązać powyższą kwestię, gdyż nam również zależy na sprzedaniu tych nieruchomości 
ich użytkownikom. Niektóre garaże są postawione „na dziko”, nie ma ich zaznaczonych
w  planach. Burmistrz co do sprzedaży nie podziela optymizmu radnego Kubisa – 
w  podobnym  przetargu  sprzedajemy  grunt  pod  garaże   na  ulicy  Leśnej.  Na  sprzedaż 
wystawiono  22 działki, chętnych było tylko 14.

W kwestii zaciągnięcia opinii Rady Miejskiej w sprawie sprzedaży działek Burmistrz 
Zuter wyjaśnił, iż  taka jest procedura. Nieruchomości nie zostaną wystawione na sprzedaż do 
czasu podjęcia przez Radę Miejską stosownej uchwały.

W kwestii zainstalowania lamp solarnych Burmistrz  poinformował, iż ich  montaż 
nie w chodzi w rachubę.  W eksploatacji są tanie – jednakże bardzo źle  oświetlają teren na 
którym są zainstalowane, ze względu na brak  dni słonecznych, bo akumulatory zasilające 
oświetlenie  są  ładowane  z  ogniw  solarnych  zamieniających  energię  słoneczną  na  prąd 
elektryczny.
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Do pkt.11 Wolne głosy i wnioski.

Jako  pierwszy  głos  zabrał  Przewodniczący  Rady  pan  Stanisław  Tomiczak  ,  który 
przypomniał  radnym o terminie złożenia oświadczeń majątkowych za okres od 1 stycznia 
2010 do 12 września 2010 roku. Do oświadczenia należy dołączeń podpisaną każdą stronę 
zeznania PIT za rok 2009.  Oświadczenia należy złożyć na ręce Przewodniczącego Rady do 
dnia 12 września.

Radny  Krzysztof  Skupin  zapytał  czy  zostanie  oczyszczona  z  zakrzaczeń   droga 
dojazdowa do oczyszczalni ścieków. 

Burmistrz odpowiedział, że sukcesywnie będziemy poprawiać estetykę gminy, m in. 
poprzez pielęgnacje istniejącego drzewostanu.

Radny  Jarosław  Bartkowiak  zapytał  o  sprzedaż  należącego  do  Wielkopolskiego 
Zakładu Gazownictwa w Poznaniu, budynku przy ulicy Kolejowej.

Burmistrz  wyjaśnił,  iż  WZG  pozbywają  się  majątku,  m.in.  budynek  na  ulicy 
Kolejowej ma zostać wystawiony na sprzedaż – trwają w tym zakresie przygotowania.

Radny powiatowy Wiesław Ceglarek poinformował, iż jest w posiadaniu kluczy do 
mieszkania  w budynku  byłej  „weterynarii”  na ulicy Żwirki  i  Wigury.  Mieszkanie  jest  na 
sprzedaż  - wartość około 30.000,- zł do 40.000,- zł.

Do pkt. 12 Zakończenie.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  dziękują 
wszystkim za przybycie zamknął  o godz. 12.25 XLIV sesję Rady Miejskiej.

Protokólant
Beata Sikora
Inspektor Przewodniczący Rady

(-) Stanisław Tomiczak

-
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